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EFINANCESAL’EMBRANCAMENT AMB LA UNIÓ EUROPEA

L’autenticació de l’acord moneta-
ri serà una realitat “d’aquí a molt
pocs dies”, segons va explicar ahir
el portaveu del Govern, Bruno
Bartolomé. El consell de minis-
tres hi va donar el vistiplau a la
sessió de dimecres al matí i, per
tant, el text es considera ja inva-
riable a tots els efectes des de
Brussel·les. Ara tan sols manquen
dos gestos: la rúbrica, de la qual
s’ocuparà l’ambaixadora a la
Unió Europea, Eva Descarrega, i
la ratificació, de la qual s’ocuparà
el Consell General. L’executiu ha
encomanat a Descarrega la mis-
sió que signi “tan aviat com li si-
gui possible”. La data és tan sols
un problema “de quadrar agen-
des”, i podria estar resolt de ma-
nera immediata.

Bartolomé va informar que el
text que l’executiu va autoritzar a
firmar és el que es va negociar el
26 de gener passat a Brussel·les.
Un retard de 18 mesos en el ca-
lendari d’aplicació previst, fins al
juny del 2018, és la principal con-
cessió que la delegació del país va
aconseguir davant la UE. A més,
el portaveu del Govern va expli-
car que el conveni comportaria
altres avantatges, com la integra-
ció a l’anomenat “mercat comú”.
Per contra, el país haurà de posar
al dia “estadístiques, lleis sobre el
blanqueig i la prevenció de la fal-
sificació”, segons va declarar el
portaveu.

El Govern s’ha proposat elimi-
nar qualsevol ombra de dubte, i
per això vol tirar endavant una
campanya informativa. Bartolo-
mé va anunciar l’edició d’uns fu-
lletons informatius que seran dis-
tribuïts a tota la població, “per
informar exactament dels avan-
tatges i de les conseqüències” de
signar l’acord monetari. També
s’informarà “per la via oficial” a
tots els actors econòmics i socials
del Principat.

EL PROPER CONSELL DECIDIRÀ
El portaveu del Govern va reco-
nèixer que serà després de les
eleccions anticipades quan a la
cambra legislativa li tocarà deci-

dir si és que sí o si és que no. Un
text sobre el qual no tindrà cap
marge de maniobra. Malgrat això,
Bartolomé va assegurar que no hi
havia hagut la intenció “de posar
ningú entre l’espasa i la paret”, si-
nó més aviat de tancar un tema
“que hauria estat una irresponsa-
bilitat no tancar”.

Però el portaveu va negar que
el text s’hagi negociat d’esquena a
la població. Bartolomé va assegu-
rar que hi havia hagut una acolli-
da “relativament favorable” de la
majoria dels organismes que han
estat consultats, en la ronda de
reunions que va mantenir el cap
de Govern, Jaume Bartumeu, per
informar de l’afer.

ALEIX TUGAS
Andorra la Vella

El Govern aprova l’acord monetari
i el rubricarà de manera immediata
L’executiu encomana a l’ambaixadora a la Unió Europea, Eva Descarrega, que signi el text “tan aviat com
sigui possible”SBartolomé afirma que hauria estat irresponsable no tancar l’acord tot i la situació política
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El portaveu del Govern, Bruno
Bartolomé, no va voler aclarir si
finalment hi haurà alguna modi-
ficació al polèmic decret que
prorroga el pressupost del 2009
per al 2011, amb crèdits ex-
traordinaris inclosos. En canvi,
sí que va precisar que “s’està
redactant una resposta al reque-
riment formal del síndic”, que
l’executiu ja ha rebut. En funció
del que respongui el Govern, la
Sindicatura haurà de fer arribar
la disputa fins al Tribunal Consti-
tucional, tot i que el síndic, Jo-
sep Dallerès, va qualificar la si-
tuació d’absolutament normal.
Bartolomé, a més, va assegurar
que s’està elaborant un con-
trainforme des dels serveis jurí-
dics del Govern, que posarà en
dubte algunes de les qüestions
que s’afirmaven en el document
encarregat per la Sindicatura.
Segons fonts consultades, l’exe-
cutiu entén que l’informe no diu
res sobre els crèdits extraordi-
naris, el veritable nucli de la po-
lèmica, i està disposat a fer al-
gunes modificacions de forma,
però té la intenció de mantenir-
ne el fons.

El Govern manté
la incògnita sobre
la pròrroga

El Partit Socialdemòcrata de
Sant Julià i la formació parro-
quial Segle 21 van estar estu-
diant ahir diferents opcions per
presentar-se a les eleccions ge-
nerals a la llista territorial. En
una reunió que van mantenir al
local dels excompanys de viat-
ge d’ApC, les dues formacions
van estudiar els punts proga-
màtics que tindrien en comú, i
en quines accions que afecten
la parròquia podrien donar-se
suport. Segons fonts properes a
la reunió, es va parlar del túnel
de la desviació de Sant Julià, ja
que tots dos partits estan d’a-
cord en la modificació del tra-

çat actual. Així mateix, també
es va parlar del projecte de Na-
turlàndia, que no agrada ni als
uns i als altres. A més, es van
posar sobre la taula altes temes
programàtics. Malgrat tot, en-
cara no van tancar cap acord
concret, tot i que van constatar
que “hi ha força coincidències”.
No és descartable que el PS
d’Escaldes busqui un pacte si-
milar amb Renovació Demo-
cràtica, l’altra força que va voler
baixar del vaixell d’Andorra pel
Canvi al final de l’estiu.

La idea és formar la llista
conjunta per quan s’avancin els
comicis, però no descarten que
l’entesa s’allargui amb vista a
les eleccions comunals del des-
embre, si és que es produeix.

Segle 21 i el PS estudien un pacte a Sant
Julià amb vista a les eleccions generals

A. TUGAS / T. SOLANELLES
Andorra la Vella

XAVIER PUJOL

MÉS

L’executiva del PLA va acordar
ahir que el congrés que ha de
tractar el futur del partit se cele-
bri, finalment, el 16 de febrer a
les deu de la nit.

EXECUTIVA

EL PLA CELEBRARÀ EL
CONGRÉS EL 16 DE FEBRER

Jaume Bartumeu no va donar,
durant el sopar per celebrar el
18è aniversari de la Constitució,
pistes de la data en què es po-
drien celebrar les eleccions.

SOPAR DE LA CONSTITUCIÓ

BARTUMEU NO DÓNA PISTES
SOBRE LA DATA ELECTORAL


